
Svar fra Eidsvoll SV 

 
Overordnet arealforvaltning og lokalmiljø 
 

1. Eidsvoll SV ønsker sterkere vern av natur og naturmangfold i Eidsvoll. Det er kun 1,07% av 
arealet i Eidsvoll er vernet natur, noe som er for dårlig skal vi nå klimamålene. I 
valgprogrammet sier vi derfor nei til omregulering og nedbygging av sårbar natur som raviner 
og myr. Vi ønsker også å vurdere naturområder til vern for å sikre det biologiske mangfoldet. 
Eidsvoll SV ønsker også at vi skal sette ned konkrete tiltak i dialog med klimakoordinator i 
kommunen for å sikre truede dyre- og plantearter i Eidsvoll. Natur, miljø og klima er noen av 
våre viktigste valgkampsaker. 
 

2. Eidsvoll kommune har nettopp vedtatt en egen naturmangfoldsplan, hvor det er  gjort en 
grundig jobb for å kartlegge naturverdier og naturmangfoldet i kommunen.  Eidsvoll SV 
er glad for det grundige arbeidet som er gjort og har hatt mange innspill  til tiltak og 
oppfølging av planen. Ut fra kartlegging som er gjort så langt, er det en  god oversikt. SV 
støtter et videre kartleggingsarbeid som kan gi enda bedre grunnlag  for gode tiltak.   
 

3. Vi har allerede vært med å sikre tilsetting av en klimakoordinator i kommunen. Vi håper dette 
er et steg på veien for å øke kunnskapsnivået. Sammen med nye planer for naturmangfold 
og klima- og energiplanen håper vi at flere får økt kunnskap og får opp øyene for natur- og 
miljøspørsmål i Eidsvoll.  
 

4. Eidsvoll SV er selvfølgelig positive til slikt arbeid og ønsker det hjertelig velkommen. Det har 
vært lite vilje fra de større partiene til å verne naturområder, restaurering av natur og 
lignende. Dette er en kamp det er vanskelig for de små miljøvennlige partiene å ta alene, 
men vi prøver så godt vi kan. 
 

5. Eidsvoll SV ønsker ikke nedbygging av urørt og sårbar naturtil energiformål. Vi ønsker at 
energiformål skal bygges ut i tilknytning til eksisterende bebyggelse. Vi har derfor sammen 
med MDG foreslått kartlegging av hvilke kommunale bygg det er mulig å etablere solcelle på 
tak og uteområder. Dette arbeidet er i gang.  
 

6. Eidsvoll SV ønsker ikke nedbygging av natur til ny fritidsbebyggelse.  
 

7. I vårt valgprogram har vi tiltak for klima og miljø under nesten alle satsningsområder. Rett og 
slett fordi vi må satse på klima og miljø i alle områder i kommunen skal vi nå klimamålene. 
For eksempel ønsker vi mer fokus på rehabilitering av skoler og kommunale bygg fremfor å 
bygge nytt. Vi ønsker at alle nye skoler skal ha klimavennlige energiløsninger som solcelle, 
«geotermos» og fjernvarme. Vi ønsker etablering av nye barnehager i tilknytning til 
kollektivknutepunkt, samt årlige klimabudsjett og klimaregnskap i kommunen. Eidsvoll SV vil 
også at belastningen eller gevinsten for klima, miljø og natur skal være et eget punkt i alle 
kommunale utredninger og saksfremlegg. Til sammen går vi til valg på 25 tiltak for å nå 
klimamålene i 2030. 
 

8. Eidsvoll SV ønsker mer restaurering av eksisterende bygg fremfor nybygg, noe som vil 
redusere behovet for å ta i bruk mer urørt natur og gi rom for restaurering av naturområder. 
Vi ønsker også en restaurering og vern av ravinene i Eidsvoll der dette er mulig. Eidsvoll SV 
er også svært opptatt av Vorma, både med hensyn til forsøpling, men også å hindre videre 
utfylling og ødeleggelser av elva. Vorma er en viktig kilde til naturmangfold i Eidsvoll og må 
vernes og restaureres for at vi i fremtiden også skal ha et mangfoldig dyre- og planteliv langs 
Vorma.  
 



9. Foreslår andre setning endret til: Langs Vorma har SV påvist søppelfyllinger i  ravinedaler. 
Hverken fylke eller kommunen vil gjøre noe. Men SV i Eidsvoll vil  arbeide videre med 
å få ryddet opp i dette.   
 
Jordvern og matsikkerhet 
 

10. Hvilke tiltak vil ditt parti initiere for å øke selvforsyningen av mat? 
Svar. Eidsvoll SV har i vårt valgprogram nedfelt at vi ikke ønsker nedbygging av dyrka og 
dyrkbar mark. Vi har også i nåværende periode vært opptatt av dette, men har sammen med 
mindretallet (SP, MDG og R) ikke nådd igjennom med å redusere utbygging på dyrka mark, 
spesielt med utbygging av nye Vilberg skole. Imidlertid fikk i posisjon gjennomslag sammen 
med SP og MDG å omregulere dyrket mark til LNF-områder. Det er et tiltak som har vært 
svært viktig for å hindre videre nedbygging av dyrket mark i pressområdene ved knutepunkt. 
Eidsvoll SV har derfor nedfelt i valgprogrammet at fremtidens skoler og kommunale bygg 
skal bygges utenom myrområder og dyrkbar mark. 
 

11. Eidsvoll SV vil jobbe for at politikere og utbyggere må forholde seg til vedtatte kommune- og 
reguleringsplaner. Eidsvoll SV ønsker ikke videre nedbygging av dyrket og dyrkbar mark. 
 

12. Akershus SV har i sitt valgprogram nedfelt et rent Oslofjorden med nødvendige virkemidler. 
Eidsvoll SV støtter selvfølgelig dette, gjennom blant annet å sette fokus på forsøpling langs 
Vorma og utfylling og ødeleggelser av vassdraget. Eidsvoll Sv ønsker ikke videre utfylling og 
ødeleggelser av Vorma, men restaurering og vern av vassdraget.  
 
Skog 
 

13. Eidsvoll SV er kritiske til dagens system for naturregistreringer, der næringen selv står 
ansvarlig. Vi har ikke nedfelt noen tiltak i valgprogrammet, men vet at SV sentralt er opptatt 
av problemstillingen og ønsker endringer. Å skille bukken og havresekken slik som i andre 
næringer er eneste løsningen for å sikre vern av mer skog enn i dag. 
 

14. Eidsvoll SV vil helt klart støtte forslag som får verneandelen opp på anbefalt nivå. 
Naturvernforbundet og NRKs kartlegging viste at kun 1,07% av arealet i Eidsvoll kommune 
er vernet natur, og her er det en betydelig jobb å gjøre for å øke verneandelen. 
 

15.  -  
 

16. SV vil helt klart gå i bresjen og Eidsvoll SV støtter dette helt ut.  
 

17. Hogst skal ikke være «industriflathogst», men sette igjen ulike trær (arter og  alder), slik at 
det biologiske mangfoldet ivaretas best mulig. Tilsvarende hensyn skal tas ved planting.   
 

18. -  
 
Stedsidentitet 
 

19. Eidsvoll SV har i nåværende periode vært en forkjemper for at planarbeidet skal sikre 
bevaring av både bygninger, landskapsmessige og naturgitte særpreg, men har vært i 
mindretall i dette synet på utvikling. Vi vil fortsette å være en stemme for særpreg og 
bevaring også i neste periode, men trenger å bli enda større i lokalpolitikken for å kunne få 
de gjennomslagene vi trenger. Så alle stemmer teller. 
 

20. Eidsvoll SV ønsker gjerne å initiere en slik prosedyre, men har foreløpig ikke foreslått det. Vi 
vil ta det med oss i det videre arbeidet for et grønnere Eidsvoll. 
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